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BRMG-KSiT-IX.0012.9.2013 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 37-09/2013 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dniu 28 sierpnia 2013 roku, rozpoczęte o godz.15.30, w sali 
nr A/P-1 – Urząd Miejski, Nowe Ogrody w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 
siedmiu (7), czyli było quorum do podejmowania prawo mocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 37 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W dalszym ciągu posiedzenia Przewodniczący Mirosław Zdanowicz poddał pod 
głosowanie przyjęcie przedstawionego poniŜej porządku posiedzenia. 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyraŜenia woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku  – druk nr 955. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

zmiany Uchwały Nr III/50/2002 Rady Miasta Gdańska z dnia 05 grudnia 
2002 roku w sprawie powierzenia prezydentowi miasta Gdańska 
uprawnień z zakresu ustalania wysokości niektórych cen i opłat za 
usługi komunalne o charakterze uŜyteczności publicznej oraz za 
korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej  
– druk nr 956. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2013-2040.– druk nr 979. 

        Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok.  – 
druk nr 980. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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5. Co daje miastu Gdańska Organizacja Turystyczna? 

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Analiza zmian w gdańskiej turystyce.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Wnioski Komisji do budŜetu Miasta Gdańska na rok 2014. 
 

 
8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 
Głosowanie: 
Komisja - porządek przyjęto i przegłosowano jednogłośnie – 7 głosami za. 

 
PUNKT  - 1 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
woli objęcia udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala 
Gdańsk-Sopot spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku  – 
druk nr 955.sprawa: BRMB – S.0006.189.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  – zreferowała  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 
955.   

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo. Czy komisja ma pytania?  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Powierzchniami uŜytkowymi z podmiotów zewnętrznych jest zainteresowanie? 
Chodzi o pomieszczenia uŜytkowe, lokale uŜytkowe, na piętrach, lokalizacja usług, 
spędzania wolnego czasu. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Tam nie ma takich moŜliwości. To znaczy są loŜe. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Część lokali jest wynajęta. Jedna jest chyba na Klinikę Rehabilitacyjną . 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Jest na Klinikę Rehabilitacyjną. Tak Ŝe, nie ma wolnych lokali. Wszystko jest 
wynajęte. 
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Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Kiedy się kończy umowa na nazwę hali. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
W tej chwili nie pamiętam ale według mnie ona się kończy w 2015 roku i juŜ są 
rozpoczęte dyskusje na ten temat. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Na Komisji Rozwoju Przestrzennego było Ŝe hala być moŜe Ŝe będzie budowała teŜ 
tam hotel. Czy ten hotel będzie budowany przez halę? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
To jest druga uchwała ale tutaj tej uchwały nie ma na tej Komisji. Bowiem druga 
uchwała, która dotyczy wydłuŜenia okresu dzierŜawy do 2050 roku co wiąŜe się z 
wprowadzeniem aportem prawa dzierŜawy na 30 lat dodatkowo na kapitał 
zakładowy spółki. To wynika z tego, Ŝe kontaktują się ze spółką inwestorzy którzy 
bardzo by chcieli inwestować obok. Obok na terenach teŜ naleŜących do spółki. 
JeŜeli chodzi o hotel, by znajdował się na terenie Gdańska po stronie gdańskiej, bo 
na terenach wykorzystywanych przez spółkę, które są współwłasnością miasta 
Gdańska i miasta Sopotu przy czym po stronie miasta Gdańska. Natomiast biura 
powstały by częściowo po stronie miasta Gdańska w mniejszej części, a w większej 
części po stronie tuŜ przy samej hali. Czyli jak się spojrzy na mapkę hali i 
usytuowanie parkingów to widać gdzie to jest. Tego spółka sama nie będzie  
realizowała, to ma być partnerstwo publiczno - prywatne. To wykazał nawet same 
analizy, Ŝe spółce to się po prostu nie opłaca. 

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w 
dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli objęcia udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku  – druk nr 955.  
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja – 6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 955  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 37-09/88-18/2013). 
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PUNKT  - 2 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
Uchwały Nr III/50/2002 Rady Miasta Gdańska z dnia 05 grudnia 2002 roku w 
sprawie powierzenia prezydentowi miasta Gdańska uprawnień z zakresu 
ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 
uŜyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń 
uŜyteczności publicznej  – druk nr 956. sprawa: BRMB – S.0006.190.2013.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 
roku.) 
 
Pan Kazimierz Babiński – Inspektor Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego w 
Gdańsku  – zreferował  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 956.   

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany Uchwały Nr III/50/2002 Rady Miasta 
Gdańska z dnia 05 grudnia 2002 roku w sprawie powierzenia prezydentowi 
miasta Gdańska uprawnień z zakresu ustalania wysokości niektórych cen i opłat 
za usługi komunalne o charakterze uŜyteczności publicznej oraz za korzystanie 
z gminnych obiektów i urządzeń uŜyteczności publicznej  – druk nr 956.  
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja – 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 956  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 37-09/89-19/2013). 
 
 

PUNKT  - 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2013-2040.– druk nr 979. sprawa: BRMB – S.0006.213.2013.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  – zreferowała  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 979.   
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Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Rozumiem, Ŝe halę dokapitalizujemy 1.200.000 i Spółką Bieg. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Zostaje w tym roku 38.000.000,- 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Natomiast jeŜeli chodzi o tą sprawę co przegraliśmy ten pozew? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
To tu w budŜecie zwiększamy na budowę stadionu środki. Zwiększamy Ŝeby mieć 
rezerwę, bo w tej chwili się odwołaliśmy od tego wyroku. Wystąpiliśmy o jego 
kasację, zabezpieczone środki i to jest zmiana w budŜecie. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
To jest ¼ prawda? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Tak. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Natomiast jeŜeli będziemy mieć ostateczny wyrok na naszą niekorzyść, to będziemy 
musieli teŜ dokapitalizować Spółkę Bieg? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Spółka z tego co mi wiadomo ma przeznaczone środki na inwestycję w stadionie, 
które nie zostały zrobione. To jest ta rezerwa.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w 
dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040.– druk nr 979. 
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Głosowanie: 
 
Komisja – 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 979  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 37-09/90-20/2013). 
 
 

PUNKT  - 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok.  – druk nr 980. 
sprawa: BRMB – S.0006.214.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z 
sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2013 roku.) 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku  – zreferowała  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 980.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania członków Komisji? 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Wspomniała pani tutaj o zakupie samochodu na obsługę plaŜ, a za chwilę się sezon 
kończy. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
PlaŜ i imprez sportowych, bo MOSiR realizuje oprócz obsługi plaŜ teŜ róŜnego 
rodzaju imprezy. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Pani o tym nie mówiła ale rozumiem, Ŝe to moŜna pod turystykę podciągnąć. Tam 
jest kwestia promu Wisłoujście. Rozumiem, Ŝe chodzi o takie rozwiązanie, Ŝe 
miasto płaci, jest tam płacone za kursowanie tego promu a te 200 tysięcy które 
wpływa to jest wpływ z biletów? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
Tak, to są dodatkowe dochody które Zarząd Dróg i Zieleni planował wcześniej, bo 
obsługa jest zabezpieczona tego promu. Zarząd Dróg i Zieleni ma na koszty obsługi 
tego połączenia ale wpływy z biletów są wyŜsze o 200 tysięcy. Te 200 tysięcy 
przeznaczamy na drogi.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
To jest za pierwsze półrocze? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku   
To jest szacowane do końca roku. 
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Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w 
dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta 
Gdańska na 2013 rok.  – druk nr 980.   
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja – 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 980  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 37-09/91-21/2013). 
 
 

PUNKT  - 5 
 

Co daje miastu Gdańska Organizacja Turystyczna? 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Pytanie jest: „Co daje miastu Gdańska Organizacja Turystyczna?” Następny 
punkt „Analiza zmian w gdańskiej turystyce”. To są dwa tematy, które się 
wiąŜą. 
 
Pan Andrzej Socik – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej, Wydział 
Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Panie Przewodniczący, szanowni państwo. Chciałbym zaproponować Ŝeby te dwa 
punkty razem omawiać, bo ja w części dotyczącej zadań Gdańskiej Organizacji 
Turystycznej to co daje miastu. Są równieŜ pewne porównawcze dane dotyczące 
miedzy rokiem 2012 a 2013. Tak Ŝe będziemy to wspólnie, ja dwa słowa 
wprowadzenia, a potem pozwolę sobie przekazać głos pani prezes Annie Górskiej, 
która w kilkunastu zdaniach przedstawi to czym Gdańska Organizacja Turystyczna 
się zajmuje i dla miasta robi juŜ ponad 11 lat. Jakie są tego efekty dla miasta. 
 
Gdańska Organizacja Turystyczna powstała w 2002 roku. Miasto jest jej głównym 
załoŜycielem w tej chwili w strukturze jest dwa organy, w zasadzie jest więcej. 
Walne zgromadzenie jako główne, decydujący podmiot jest Rada Gdańskiej 
Organizacji Turystycznej 9-cio osobowa i 2-osobowy zarząd etatowy. Miasto Gdańsk 
reprezentują miedzy innymi tu obecna pani dyrektor Iwona Bierut w Radzie, pani 
dyrektor Anna Zbierska, a przewodniczącym Rady GOT jest pan Prezydent Maciej 
Lisicki. To tylko tyle historii, natomiast dalej o celach, strukturze, zadaniach, 
bardzo proszę panią Anię. 
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Pani Anna Górska – Prezes Gdańskiej Organizacji Turystycznej 
Ja nazywam się Górska Anna. Jestem prezesem Zarządu Gdańskiej Organizacji 
Turystycznej. Jest mi niezmiernie miło, Ŝe mogę się z państwem podzielić tym co 
robi nasza organizacja dla Gdańska. Realizujemy trzy cele strategiczne.  

• Pierwszy z nich to Gdańsk i Pomorze w czołówce polskich destynacji 
konferencyjnych. W tym tak naprawdę celu zawierają się wszystkie działania 
Gdańsk CONVENTION BUREAU, które promuje Gdańsk i region na arenie 
polskiej i międzynarodowej jako przyjazne miejsce do organizacji wszelkiego 
rodzaju spotkań biznesowych. Czyli konferencji, kongresów, targów, 
szkoleń, spotkań motywacyjnych.  

• Drugim celem naszym strategicznym jest integracja branŜy turystycznej 
Gdańska i regionu. Tutaj działania swoje prowadzi dział promocji naszego 
stowarzyszenia. Głównymi naszymi produktami tutaj są między innymi Karta 
Turysty, którą mam nadzieję Ŝe państwo znają, a jeŜeli nie to będą mieli 
okazję poznać poniewaŜ mam dla państwa dzisiaj naszą nową kartę turysty.  

• Trzecim celem naszym strategicznym jest stworzenie efektywnego systemu 
informacji turystycznej w Gdańsku. Prowadzimy punkty informacji między 
innymi na lotnisku, na dworcu PKP i na głównym mieście na ulicy Długi Targ. 

To są takie trzy filary naszej działalności. Oczywiście teŜ Brama WyŜynną którą 
wspólnie prowadzimy z Pomorską Regionalną Organizacją Turystyczną. Jesteśmy 
stowarzyszeniem. Mamy na dzień dzisiejszy 130 firm i osób fizycznych które są 
naszymi członkami. W przewarzającej ilości są to hotele ale równieŜ, biura 
podróŜy, kilka restauracji i ostatnio na przykład równieŜ Port Lotniczy został 
naszym członkiem. Liczba członków co roku wzrasta. My się utrzymujemy ze 
składek naszych członków.  
Wspominałam o naszym takim waŜnym projekcie którym jest Karta Turysty. Tu 
myślę, Ŝe warto zaznaczyć iŜ co roku Karta Turysty coraz lepiej się sprzedaje. W 
zeszłym roku sprzedaliśmy na przykład 10 tysięcy sztuk co jest 65% wzrostem w 
porównaniu do roku ubiegłego. Uczestniczymy równieŜ w Targach Turystycznych. W 
tym roku przejęliśmy tak naprawdę prezentacje miasta Gdańska i prezentację 
Miasta Gdańska na Targach Turystyki indywidualnej którą wcześniej prowadziło 
miasto. To są Targi ITB w Berlinie, JANTUR w Kaliningradzie i Gdańskie Targi 
Turystyczne. Uczestniczymy równieŜ w targach turystyki biznesowej. To są teŜ trzy 
wydarzenia turystyczne, gdzie teŜ promujemy Gdańsk. Wspomniałam juŜ o 
punktach informacji turystycznej ale tak naprawdę prowadzimy taki kompleksowy 
system informacji turystycznej w całym naszym mieście, bo nie tylko udzielamy 
informacji w naszych punktach ale mamy równieŜ narzędzia które pomagają w 
uzyskaniu informacji turyście. To jest między innymi przewodnik turystyczny w 
komórce. Mamy równieŜ sezonowe punkty informacji turystycznej. Tak Ŝe mobilne 
punkty informacji turystycznej. Ostanie przejęliśmy równieŜ informację lotniskową 
dla pasaŜerów na lotnisku. Tak naprawdę to działanie bardzo dobrze się spisało 
poniewaŜ teraz zarówno turystę jak i pasaŜer kaŜdy kto jest na lotnisku moŜe 
uzyskać wszelką informację w jednym punkcie. Chcielibyśmy w przyszłości taki 
podobny model wprowadzić równieŜ na dworcu PKP w Gdańsku ale to jest sprawa 
przyszłościowa. Chcielibyśmy aby GOT był takim punktem informacji dla kaŜdego 
nie tylko dla turysty.  
 
Kolejnym naszym działaniem mamy dwa portale turystyczne poprzez które równieŜ 
promujemy informacje o mieście dla turystów. To jest portal Gdańsk For you gdzie 
między innymi jest kalendarz wydarzeń kulturalnych w naszym mieście. Jest tam 
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równieŜ zakładka dotycząca produktów turystycznych oraz nowy nasz produkt 
wyszukiwarka produktów Gdańsk For Fun gdzie umieszczone są oferty dla turysty, 
które urozmaicają jego pobyt w naszym mieście. Na podstawie tej wyszukiwarki 
stworzyliśmy równieŜ taki katalog produktów turystycznych. Wyszukiwarka jest 
aktualizowana na bieŜąco i kaŜdy moŜe tam swój produkt wprowadzić. Kolejnym 
naszym portalem jest portal Gdańsk CONVENTION pl i ten jest dedykowany tylko i 
wyłącznie dla turysty biznesowego i potencjalnych firm które są zainteresowane 
organizacją konferencji Gdańsk lub w naszym regionie. Tam są wszystkie dla niego 
potrzebne informację.  
 
Mamy równieŜ oprócz portali wydawnictwa promocyjne. W tym roku przyjęliśmy 
wydawanie i dystrybucję materiałów promocyjnych od Urzędu Miasta Gdańsk. To 
jest równieŜ bardzo duŜe zadanie, które jest nowym działaniem od tego roku dla 
nas. My wydajemy te materiały i równieŜ je rozdajemy turystom. Mamy równieŜ 
katalog obiektów konferencyjnych, który do tej pory drukowaliśmy. W tym roku 
jest nowa edycja on-line, która będzie dostępna pod koniec września. Nowością 
jest umieszczenie w niej równieŜ nie tylko obiektów, które mają sale mieszcząca 
minimum 50 osób ale równieŜ takich obiektów nietypowych. Na przykład lotnisko w 
którym moŜna równieŜ salę wynająć, czy muzea i restauracje, które mieszczą 
minimum 50 osób. Ten katalog jest dostępny równieŜ bezpłatnie w wersji polskiej i 
angielskiej na naszej stronie.  
 
Kolejnym naszym takim działaniem który  równieŜ jest innowacyjne na skalę 
krajową i które miasto Gdańsk moŜe się na pewno chwalić, to są dwie aplikacje na 
urządzenia mobilne. Jedna to jest Gdańsk For you MOBILE, która jest swojego 
rodzaju przewodnikiem. Warto powiedzieć, Ŝe jest w języku polskim, angielskim, 
niemieckim i teraz równieŜ rosyjskim. Jest druga aplikacja która teŜ jest jedyna w 
Polsce. Aplikacja która pomaga w organizacji konferencji, kongresów. Jest 
rozdawana bezpłatnie wszystkim firmom zainteresowanym organizacją konferencji 
w naszym mieście po to aby ktoś kto ma do wyboru Kraków, Warszawę, Poznań 
wybrał Gdańsk dlatego poniewaŜ tylko u nas ta aplikacja moŜe mu pomóc w 
organizacji spotkania.  
 
Kolejną rzeczą są audio gajdy. To są multimedialne przewodniki miejskie które 
wypoŜyczamy w naszych punktach informacji turystycznej. One są kolejną 
alternatywą w stosunku do przewodnika takiego tradycyjnego dla osób które nie 
dysponują urządzeniami mobilnymi.  
 
Kolejnym naszym działaniem są szkolenia, które organizujemy dla branŜy 
turystycznej. Dzięki wyszkolonym kadrom Gdańsk jest bardziej konkurencyjny w 
stosunku do innych miast. Organizujemy równieŜ konkurs na Gdański Produkt 
Turystyczny poniewaŜ chcemy pobudzać branŜę do tego Ŝeby tworzyła nowe 
produkty turystyczne. Dzięki temu w Gdańsku będzie moŜna spędzić czas na wiele 
róŜnych sposobów. Prowadzimy równieŜ badania statystyczne dotyczące turystyki 
biznesowej po to aby Gdańsk istniał w róŜnych rankingach na wysokim miejscu. W 
tej chwili jesteśmy na trzecim miejscu po Krakowie i po Warszawie. JeŜeli chodzi o 
liczbę zorganizowanych w naszym mieście konferencji i kongresów. Tak Ŝe jest to 
bardzo dobra pozycja.  
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Kolejną rzeczą która robimy z ramienia miasta Gdańska, gdzie promujemy nasze 
miasto i naszą branŜę turystyczną jest udział w prezentacjach miasta za granicą. 
Przede wszystkim razem z Polską Organizacją Turystyczną gdzie nie ponosimy 
kosztów, poniewaŜ to oni organizują te wyjazdy.  
 
Kolejna waŜną rzeczą jest wsparcie wydarzeń. W Gdańsku organizujemy między 
innymi standy powitalne dla gości którzy przyjeŜdŜają na lotnisku, na róŜne duŜe 
konferencje czy ostatnio równieŜ Targi organizowane przez Amber Expo. 
Reprezentujemy takŜe miasto w międzynarodowych stowarzyszeniach i 
organizacjach. CRUISE BALTIC, która związana jest z tak zwanymi cruiserami gdzie 
zaleŜy nam na tym aby coraz więcej tych statków pasaŜerskich przypływało do 
gdańska. RównieŜ ICCA Międzynarodowe Stowarzyszenie Konferencji i Kongresów na 
świecie gdzie staramy się aby jak najwięcej konferencji i kongresów było 
organizowane właśnie w naszym mieście a nie w innych europejskich i w 
Międzynarodowej Organizacji MPI, która równieŜ dotyczy promocji na arenie 
turystyki biznesowej. 
 
Jesteśmy równieŜ obecni na bardzo popularnych ostatnio na mediach  
społecznościowych, portalach społecznościowych, gdzie promujemy zarówno to co 
dzieje się w Gdańsku ale równieŜ naszą branŜę turystyczną poniewaŜ to jest taki 
trend waŜny ostatnio i którego nie moŜna pominąć. Za nasze działania otrzymujemy 
bardzo duŜo wyróŜnień nie tylko my jako Gdańska Organizacja Turystyczna ale 
przede wszystkim produkty turystyczne naszych partnerów i równieŜ miasto 
Gdańsk. Myślę, Ŝe warto o tym mówić i się tym chwalić.  
 
Nawiązując teŜ do kolejnego punktu, co roku widzimy rozwój naszej branŜy 
turystycznej. Nie tylko widać to w ilości turystów ale równieŜ infrastruktury 
turystycznej, poniewaŜ z roku na rok coraz więcej hoteli u nas się pojawia i jestem 
pewna, Ŝe państwo równieŜ to na co dzień widzą. Mogę się równieŜ pochwalić tym, 
Ŝe w naszych punktach informacji turystycznej obsługujemy coraz więcej turystów. 
Taki konkretny przykład w roku ubiegłym w lipcu na lotnisku obsłuŜyliśmy 5 tysięcy 
osób, a w tym roku w lipcu 10 tysięcy osób. Liczba pasaŜerów przewiezionych 
tramwajem wodnym. W roku ubiegłym na trasie śabi Kruk – Westerplatte było to 
ponad 8 tysięcy pasaŜerów, a w tym roku jest juŜ ponad 9 tysięcy pasaŜerów. 
 
 

PUNKT  - 6 
 
           
Analiza zmian w gdańskiej turystyce.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy ten przyrost turystów to tłumaczy się atrakcyjnością, czy to teraz się odzywa 
na przykład EURO 2012? 
 
Pan Andrzej Socik – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej, Wydział 
Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Właśnie a propo tego chciałem uzupełnić wypowiedź pani prezes. PoniewaŜ nie 
mamy takich sztywnych jeszcze danych dotyczących samego sezonu ale mamy 
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mniej więcej porównanie I kwartał 2012, I kwartał 2013. Jeśli chodzi o turystów 
którzy nocowali w Gdańsku. Czyli z wiarygodnych źródeł, Urząd Statystyczny. Tutaj 
widzimy ponad 30% wzrost jeśli chodzi o turystów zagranicznych. W tym I kwartale 
juŜ to się dało zauwaŜyć. Natomiast co jest istotne i tu jest ten efekt po EURO w 
punktach informacji turystycznej IV destynacją, która była obsługiwana są 
Hiszpanie, którzy wcześniej pojawiali się tak powiedzmy śladowo. Dzisiaj to jest 
oczywiście Polacy, Niemcy, Brytyjczycy, Hiszpanie i Rosjanie na piątym miejscu 
jako ta destynacja, która najczęściej odwiedza Gdańsk. Jeśli chodzi o tramwaj 
wodny to myślę, Ŝe odpowiednia promocja w tym roku i nagłośnienie lepsze to teŜ 
spowodowało, Ŝe do końca lipca juŜ mamy więcej korzystających niŜ w całym 
sezonie roku ubiegłego. MoŜe pani Ania jeszcze dwa słowa jeśli ma coś do dodania 
jeśli chodzi o kwestie promocyjne to proszę.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Mam pytanie, a ta zakładana ilość która zapewni rentowność tramwajowi wodnemu 
to jest ilu pasaŜerów w ciągu roku. Czy jest jakieś załoŜenie biznesowe. 
 
Pan Andrzej Socik – Kierownik Biura Współpracy Metropolitalnej, Wydział 
Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku. 
Nie, nie takiej symulacji nawet nie pamiętam. 
 
Pani Anna Zbierska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta 
To pilotuje ZTM. Tak Ŝe moŜna by było sprawdzić u nich. Podejmowali w tym roku 
sporo działań które miały na celu przede wszystkim upowszechnienie informacji na 
ten temat tramwaju wodnego. Jest spostrzegany jako taki fajny element, 
dodatkowa atrakcja. MOSiR teŜ otworzył wypoŜyczalnie sprzętu, które się cieszą 
duŜym zainteresowaniem. MoŜna wypoŜyczyć kajaki, rowery wodne. Z tego co 
wiem to bardzo duŜo ludzi korzysta z tego. Nie ma jeszcze bazy badań mówiąc o 
tak zwanym efekcie EURO. Natomiast jakby taka potoczna obserwacja wskazuje na 
to, Ŝe ten efekt EURO z całą pewnością w Gdańsku jest, bo ogromna ilość miejsc 
noclegowych która powstała i teŜ stopień ich wypełnienia na to wskazuje. My w tej 
chwili jesteśmy w trakcie prowadzenia takich badań, które maja pokazać jakby co 
się w ostatnich latach jeśli chodzi o postrzeganie Gdańska wydarzyło. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
MoŜe wrócimy w końcu roku do tematu. Jak państwo będziecie mieli te badania. 
 
Pani Anna Zbierska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta 
Tak, na koniec roku.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
WraŜenia czy się gdzieś czyta, czy się rozmawia to są takie pozytywne na temat 
Gdańska.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Mam pytanie o tą Kartę Turysty, moŜe coś więcej. 
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Pani Anna Górska – Prezes Gdańskiej Organizacji Turystycznej 
Są trzy wersje Karty Turysty. Ta najuboŜsza upowaŜnia do zniŜek w 240 obiektach i 
tutaj w tym materiale mają państwo informację które to są obiekty. Te zniŜki są 
waŜne na rok. Druga wersja to jest, to jest wersja gdzie po zakupie mają państwo 
wejścia bezpłatnie do muzeów. Trzecia wersja najdroŜsza jest z biletem 
komunikacji miejskiej i ten bilet jest jedno lub trzydniowy. Kartę moŜna 
doładowywać. Czyli jak na przykład skończy się waŜność trzy dniowa, po miesiącu 
moŜemy sobie ja doładować jeszcze raz. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ile kosztuje trzydniowa na maksa to znaczy obiekty i komunikacja. To jaka jest 
kwota. 
 
Pani Anna Górska – Prezes Gdańskiej Organizacji Turystycznej 
88 złotych trzydniowa z komunikacją. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Jeszcze a propo tych statków wycieczkowych. Mamy jakieś dane co do tego sezonu. 
 
Pani Anna Górska – Prezes Gdańskiej Organizacji Turystycznej 
Mamy 32 przypłynięcia. W zeszłym roku było 25. Tak Ŝe jest wzrost. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Jakie są trendy w turystyce kongresowej w tej chwili. Jak to jest, jak to wygląda. 
 
Pani Anna Górska – Prezes Gdańskiej Organizacji Turystycznej 
W tej chwili spotkania staja się bardziej rozwinięte technologicznie. To znaczy 
mniej osób zbiera się na konferencję ale teŜ uczestniczą teŜ nie osobowo. Na 
przykład poprzez połączenia tak zwane hybrydowe spotkania. Przez połączenia z 
Internetem na Ŝywo na sali. To jest taki bardzo popularny trend aczkolwiek 
spotkania twarzą w twarz na pewno nie pójdą do lamusa nigdy poniewaŜ ludzie są 
osobami towarzyskimi chcą się spotykać.  
 
Prezentacja GOT - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo, przechodzimy do kolejnego punktu. 
 

PUNKT  - 7 
 

Wnioski Komisji do budŜetu Miasta Gdańska na rok 2014. 
 

• Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Przyniosłem projekty koncepcji Narodowego Centrum Sportów Motorowych i 
Rekreacji. To jest zrobione przez GARG, prowadzi wszystko od konferencji. 
Dwie firmy zgłosiły się, dwaj potentaci na których dzisiaj 80% zawodów 
Formuły 1 odbywa się na projektach ich torów. To było wczoraj spotkanie, 
Ŝebyście wiedzieli, Ŝe coś takiego jest. To tak mówię informacyjnie. 
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• Zwracam się do Komisji o przygotowanie na następne posiedzenie jakieś 
wnioski Komisji do budŜetu miasta na 2014 rok, które uwaŜacie, które 
powinny być.  

 
• Ja chciałem dwa wam zasygnalizować. Spotykam się z takimi róŜnymi 

sytuacjami i na dzisiaj nie ma ani grosza i miasto nie zawraca sobie głowy, 
wojewódzkiej przychodni sportowo lekarskiej nie ma, Ŝeby uchwalić środki 
na stypendium rehabilitacyjne. Jest duŜo zawodników starych, 
zapomnianych, którzy z przed lat, którzy są dosłownie kalekami i nie mają 
ludzie szans na lekarstwa. 
 

Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale od tego to jest inny system opieki zdrowotnej, system emerytalno rentowy. 

 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ja mówię o przypadkach sportowych. To są ludzie którzy odnieśli jakąś kontuzję. 
Był taki przykład wicemistrz świata Paliński, który zmarł w nędzy. Był 
wicemistrzem olimpijskim w cięŜarach. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
W tej chwili mistrzowie olimpijscy dostają stypendia. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Tak, ale mi chodzi o co innego. Ja mam na przykład konkretny przypadek. Mój 
zawodnik, który 30 lat temu uległ kontuzji, jest sparaliŜowany, jeździ na wózku. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Rentę nie dostaje? 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ma ale nie wielką. Mi chodzi o co innego. To jest taki mój pomysł. MoŜecie to 
zatwierdzić, nie zatwierdzić. Gdybyśmy tutaj  wystąpili Ŝeby stworzyć taki fundusz, 
to byłoby raptem 20 parę tysięcy. Gdyby Prezydent mógł tak jak funduje stypendia 
za wybitne osiągnięcia sportowe, a znajdzie się ktoś,  kto jest w biedzie, przyjdzie 
z jakimiś zaświadczeniami to nie dać mu do ręki pieniędzy ale ufundować na 
przykład na Hali Ergo Areny w przychodni Ŝeby tam na przykład chodził na masaŜe, 
na jakieś zabiegi, na coś takiego. Czy my nie moŜemy wystąpić z taką inicjatywą do 
pana Prezydenta o taki fundusz. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Moim zdaniem powinno to dotyczyć zasłuŜonych sportowców, którzy są w trudnej 
sytuacji Ŝyciowej. To jest trudna sprawa. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale tutaj zacznie się dyskusja. Czy ten sportowiec reprezentował Gdańsk. JeŜeli 
tak, to czy on nie reprezentował w między czasie Gdyni czy jakiegoś innego miasta. 
Czy on mieszka w Gdańsku, czy on mieszka gdzieindziej. Jest duŜo takich rzeczy. 
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Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Mówiąc szczerze teŜ jestem troszeczkę sceptyczny ze względu na to, Ŝe to tak nie 
wiem czy w ogóle moŜliwe jest zapisanie czegoś takiego ze strony prawnej. 
Pytanie, jeŜeli sportowcy to dlaczego na przykład nie artyści, nie poeci. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
My jesteśmy Komisją  do spraw sportu. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale tworzymy specjalny fundusz i pytają dlaczego akurat dla takiej grupy 
społecznej a nie innej. Na przykład jak ktoś jest zasłuŜony z innych dziedzin Ŝycia, 
ma jakąś cięŜką sytuację takŜe związaną na przykład ze zdrowiem, czy czymś takim 
nie wiem. Dobrze, jest jakiś pomysł ale to trzeba by było na takiej zasadzie, Ŝe od 
strony prawnej zobaczyć. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
W tej chwili pod dyskusją, bo chciałbym Ŝeby takie wystąpienie skierować do 
Prezydenta. Niech Prezydent nam odpowie czy to jest moŜliwe, czy nie moŜliwe. 
Ale wobec tego odkładamy tą sprawę. Gdybyście mogli się nad tym zastanowić czy 
moŜna by było w jakiś sposób to sformułować, a będę i tak oprócz tego prosił 
Prezydenta o jakąś podpowiedź w tym wszystkim. 
 

PUNKT  - 8 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Jest pismo do nas  to znaczy Polska Federacja Łodzi Smoczych na Mistrzostwa 
Świata. Ta sprawę uzgodniłem telefonicznie. – pismo stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
Następne pismo od pana Przewodniczącego Rady Osiedla Siedlce dotyczące 
wyremontowania boiska MOSiRu na Chełmie na ulicy Zielonogórskiej. – pismo 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

• PISMO do Pana Dyrektora Leszka Paszkowskiego. 
 
         Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się z uprzejmą prośbą 
do Pana Dyrektora o ujęcie w budŜecie miasta Gdańska i MOSiR na 2014 rok 
remontu kapitalnego lub modernizacji obiektów piłkarskich na ul. Zielonogórskiej.  
W załączeniu pismo. 
 
Pismo - stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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• PISMO do Pana Prezydenta Pawła Adamowicza 
 
         Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się z uprzejmą prośbą 
do Pana Prezydenta o ujęcie w budŜecie miasta Gdańska i MOSiR na 2014 rok 
remontu kapitalnego lub modernizacji obiektów piłkarskich na ul. Zielonogórskiej.  
W załączeniu pismo. 
 
Pismo - stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Chciałem przypomnieć o lekkoatletyce GOKF. Chodzi mi o to Ŝeby bardziej się 
zastanowić jakie są priorytety, bo potrzeb jest wiele, a priorytety trzeba ustalić.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
 
 

• PISMO do Pana Prezydenta Pawła Adamowicza 
 
         Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska zwraca się z uprzejmą prośbą 
do Pana Prezydenta z zapytaniem, kiedy zostanie rozpoczęta budowa stadionu 
lekkoatletyczego przy GOKF.  
 
 
Pismo - stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
 
 
PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków Przewodniczący 
podziękował wszystkim obecnym za uczestnictwo. 
 
Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17.00 
 

                                              Przewodniczący 

                                                  Komisji Sportu i Turystyki RMG 

                                

                                                            Mirosław Zdanowicz 

 
Protokół sporządziła: 
 
 
Anna Jabłońska 
 
 


